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PROTOKÓŁ 

obrad XL zwyczajnej sesji Rady Miejskiej w Miłakowie 

z dnia 27 kwietnia 2018 r. 

 

Rozpoczęcie obrad o godz. 1005 

Zakończenie obrad o godz. 1110 

 

Ad. 1 Otwarcie sesji przez Przewodniczącego Rady Miejskiej, stwierdzenie 

prawomocności obrad. 

Przewodniczący Rady Miejskiej, Pan Michał Boczulak otworzył obrady XL zwyczajnej 

sesji, która odbyła się w Sali Narad Urzędu Miejskiego w Miłakowie. W sesji udział wzięli 

radni Rady Miejskiej w Miłakowie, Zastępca Burmistrza Miłakowa, kierownicy jednostek 

organizacyjnych, sołtysi, Kierownik Posterunku Policji w Miłakowie oraz pracownicy urzędu 

(wg listy obecności stanowiącej załącznik do niniejszego protokołu).  

Przewodniczący Rady poinformował, że na obradach XL sesji zwyczajnej uczestniczy  

13 radnych, stwierdził kworum. 

 

Ad. 2 Przedstawienie porządku obrad. 

Przewodniczący Rady przedstawił proponowany porządek obrad sesji (w załączeniu do 

protokołu).  

Nikt z radnych nie wniósł uwag do przedstawionego porządku obrad. 

 

Ad. 3 Przyjęcie protokołu z ostatniej sesji; 

Przewodniczący Rady zapytał o uwagi do protokołu XXXIX sesji zwyczajnej Rady Miejskiej 

w Miłakowie.  

Ze względu na brak pytań poddał protokół pod głosowanie. 

W wyniku głosowania, stosunkiem głosów 12 - za, 1- wstrzymujący protokół XXXIX sesji 

zwyczajnej został przyjęty. 

 

 Ad. 4 Informacja z pracy między sesjami 23.03.2018 – 27.04.2018; 

Przewodniczący Rady ze względu na nieobecność Burmistrza Miłakowa w obradach sesji 

oddał głos dla Zastępcy Burmistrza Miłakowa. 
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Z-ca Burmistrza Miłakowa, Pani Justyna Zabiełło poinformowała, że: 

1. Odbyły się wybory sołeckie w Sołectwie Warny. Na Sołtysa wybrano Panią Teresę 

Głowacką. Członkami Rady Sołeckiej zostali Pani Elżbieta Głowacka, Pan Piotr Bednarski 

oraz Pan Zbigniew Mikułan.  

2. Odbyło się Zebranie Wiejskie w Sołectwie Stare Bolity. Tematyka zebrania dotyczyła 

realizacji funduszu sołeckiego w 2018 r.  

3. W Miłakowskim Domu Kultury odbyły się warsztaty kulinarne "wiosenne smaki". 

Warsztaty skierowane są do beneficjentów Programu Operacyjnego Pomocy 

Żywnościowej 2014-2020, realizowanego w Podprogramie 2017. Gmina Miłakowo 

partycypuje w kosztach realizacji przedmiotowego Programu. Warsztaty zostały 

przeprowadzone przez Bank Żywności w Olsztynie. 

4. Uczestniczyłam we Mszy Świętej w 8 rocznicę Smoleńską. O godz. 8.41 delegacje złożyły 

kwiaty pod pomnikiem Walczących o Wolność Ojczyzny. 

5. Odbyło się spotkanie z Prezesem i Kierownikiem MOPS-u, na którym omówione zostały 

możliwości spłaty zadłużeń za wodę i ścieki osób korzystających z pomocy społecznej. 

6. Uczestniczyłam w uroczystej przysiędze wojskowej żołnierzy Obrony Terytorialnej 

pełniących Terytorialną Służbę Wojskową w 4 Warmińsko-Mazurskiej Brygadzie Obrony 

Terytorialnej, która odbyła się w Parku Miejskim w Morągu. 

7. W Zespole Szkolno-Przedszkolnym odbył się Dzień Nauki pod honorowym patronatem 

Burmistrza Miłakowa. Uczniowie mogli zapoznać się z ofertą szkół ponadgimnazjalnych. 

W ramach Dnia Nauki gościliśmy Dyrektora Szkoły w Dublinie, z którym Dyrektor Izabela 

Kaszkin podpisała porozumienie o wzajemnej współpracy poprzez wymianę doświadczeń 

dydaktycznych oraz wymianę dzieci i młodzieży. Polska Szkoła w Dublinie SEN powstała 

w lutym 2010 roku pod egidą Stowarzyszenia Edukacyjnego Nauczycieli jako wspólna 

spontaniczna inicjatywa rodziców i nauczycieli mieszkających na co dzień w stolicy 

Irlandii Dublinie. Zajęcia organizowane są w soboty i stanowią uzupełnienie edukacji 

irlandzkiej na poziomie szkoły podstawowej i gimnazjum. Uczestnictwo w zajęciach  

(w oderwaniu od uczęszczania do irlandzkiej szkoły podstawowej) nie stanowi 

wypełnienia obowiązku szkolnego, które obowiązuje każde dziecko przebywające  

w Irlandii. Polska Szkoła SEN realizuje autorski program nauczania oparty na Podstawie 

Programowej dla polskich uczniów uczących się za granicą, wysoko oceniany przez 

ekspertów Ministerstwa Edukacji Narodowej. 

8. Odbyło się spotkanie z Prezesem MPGK i Kierownikiem RGT ws. przygotowania plaży  

w Mysłakach do okresu letniego. 
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9. Uczestniczyłam w uroczystym otwarciu Sali widowiskowo-kinowej w Morąskim Domu 

Kultury. 

10. Odbyło się spotkanie z wykonawcą ws. termomodernizacji Miłakowskiego Domu Kultury. 

11. Dnia 09.04.2018 r. zawarto umowy na dostawę sprzętu komputerowego  i elektronicznego, 

pomocy dydaktycznych, zabawek oraz mebli szkolnych na potrzeby Przedszkola  

w Miłakowie należącego do Zespołu Szkolno-Przedszkolnego im. Jana Pawła II  

w Miłakowie w ramach realizacji projektu pn. „Zapewnienie równego dostępu do edukacji 

przedszkolnej dzieciom z Gminy Miłakowo”, nr projektu RPWM.02.01.00-28.0038/17-01, 

realizowanego z Regionalnego Programu Operacyjnego Warmia i Mazury na lata 2014-

2020 Oś Priorytetowa 2 Kadry dla gospodarki Działanie 2.1. Zapewnienie równego 

dostępu do wysokiej jakości edukacji przedszkolnej. 

Jako najkorzystniejsze wybrano oferty firm: 

 Część I  zamówienia: 

Wybrano ofertę na realizację zamówienia, spełniającą wymagania określone w zapytaniu 

ofertowym, uzyskującą łączną ilość punktów 100 punktów wg kryteriów oceny oferty: 

NEO KOMPUTER, ul Grunwaldzka 19G, 14-100 Ostróda za kwotę: 33 784,00 zł brutto 

 Część II zamówienia: 

Wybrano ofertę na realizację zamówienia, spełniającą wymagania określone w zapytaniu 

ofertowym, uzyskującą łączną ilość punktów 80 punktów wg. kryteriów oceny oferty: 

CHEC-SPORT Anna Chęć, ul. Słomki 4, 41-700 Ruda Śląska za kwotę: 29 365,00 zł 

brutto 

12. W ramach realizacji zadania "Eksperyment nowym modem lekcji" 45 uczniów ZSP               

w Miłakowie w kwietniu uczestniczyło w wycieczce do Centrum Nauki Kopernik                   

w Warszawie. Do końca czerwca zostaną zrealizowane jeszcze 3 wyjazdy edukacyjne. 

13. Gmina Miłakowo złożyła wniosek o dofinansowanie zadania "Remont drogi gminnej 

151525N w Miłakowie” (ulica Szkolna) w ramach Rządowego Programu na rzecz 

Rozwoju oraz Konkurencyjności Regionów poprzez Wsparcie Lokalnej Infrastruktury 

Drogowej. 

14. Dnia 27.03.2018 r. zlecono wykonanie usługi kruszenia gruzu betonowego 

zgromadzonego na placu byłej kotłowni w Miłakowie. 

Wykonawca: Robo – Trans, Grzegorz Zapała, Klebark Mały 38, 10-687 Olsztyn zakończył 

prace kruszenia w dniu 20.04.2018 r. 

15. Gmina zakupiła działkę na Osiedlu Kolorowym niezbędną do realizacji koncepcji 

zagospodarowania osiedla. 
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Opoka Z. zapytał kto jest wykonawcą termomodernizacji Miłakowskiego Domu  Kultury. 

Smoliński M. – wykonawcą termomodernizacji Miłakowskiego Domu Kultury jest firma 

handlowo - usługowa ARKO – ROL s. c. Arkadiusz Wojtowski, Janusz Wojtowski,  

ul. Wiecherta 19/3, 10-691 Olsztyn. 

Przewodniczący Rady ze względu na brak dalszych pytań, przeszedł do kolejnego punktu 

obrad. 

 

Ad. 5 Informacja o stanie bezpieczeństwa i porządku publicznego na terenie 

gminy oraz przygotowanie służb bezpieczeństwa do okresu letniego; 

Przewodniczący Rady oddał głos dla Kierownika Posterunku Policji w Miłakowie, Panu 

Krzysztofowi Zabłockiemu. 

Zabłocki K. poinformował, że na dzień 20 kwietnia br. w Posterunku Policji w Miłakowie 

prowadzone są 23 postępowania przygotowawcze. W roku ubiegłym postępowań było więcej 

ze względu na zmiany w ściganiu sprawców przestępstw alimentacyjnych.  

Z poważniejszych przestępstw prowadzonych przez posterunek możemy wymienić rozbój, 

który został szybko wykryty oraz kłusownictwo ryb na jeziorze Boldeny w miejscowości 

Warkałki, za co posterunek otrzymał pochwałę od Komendanta Powiatowego Policji oraz 

Prokuratury w Morągu. Uważa, że wykrywalność przestępstw w gminie Miłakowo jest na 

bardzo dobrym poziomie.  

Od początku roku prowadzonych było 8 postępowań o wykroczenia.  

Na chwilę obecną w Posterunku Policji w Miłakowie służy czterech policjantów: kierownik, 

dwóch dzielnicowych, jeden policjant dochodzeniowy. Ponadto jest jeszcze zajęty jeden etat 

przez policjantkę patrolową, która przebywa na urlopie macierzyńskim.  

W zamian za policjantkę jest możliwość pełnienia służby w Miłakowie przez policjanta z psem 

służbowym, w miarę możliwości raz w tygodniu. 

W Posterunku Policji w Miłakowie wykonano remont pomieszczenia dzielnicowych, 

kierownika oraz wejścia do budynku od strony centralnej i od tyłu. Remont ten został 

sfinansowany przez Gminę Miłakowo. 

Po za tym policjanci biorą czynny udział w zabezpieczeniach zgromadzeń w Miłakowie tj. 

przejście Orszaku Trzech Króli oraz Drogi Krzyżowej w miejscowości Boguchwały  

i Miłakowo. Policjanci uczestniczą również w zabezpieczeniach meczy na terenie Ostródy  

i Morąga.  

W najbliższym czasie na terenie Miłakowa planowane jest zabezpieczenie:  

- Obchodów Uchwalenia Konstytucji 3 Maja,  
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- 6 maja br. Festynu Parafialnego,  

- 21 maja br. zabezpieczenie Drogi Krzyżowej,  

- 26 maja br. zabezpieczenie procesji fatimskiej,  

- 31 maja br. zabezpieczenie procesji Bożego Ciała.  

Policjanci pełnią służbę w trybie zmianowym, gdzie przynajmniej jedna służba w tygodniu 

pełniona jest w godzinach popołudniowych oraz jedna lub dwie służby weekendowe  

w godzinach nocnych. Dzielnicowi mają założone plany priorytetowe, które polegają na 

skupianiu się na konkretnych miejscach. Obecnie jest to miejscowość Warkały oraz Osiedle 

Kolorowe w Miłakowie. Priorytety, które założyli to eliminacja nietrzeźwych kierujących  

z ruchu drogowego oraz eliminacja osób spożywających alkohol w miejscach niedozwolonych.  

Odnośnie zabezpieczenia okresu letniego dodał, że osobiście będzie występował do 

Komendanta Powiatowego Policji o zwiększenie ilości patroli  ruchu drogowego, szczególnie 

w weekendy. W uzgodnieniu z Komendantem Komisariatu Policji w Morągu przynajmniej 

jedna służba w tygodniu pełniona będzie na terenie Miłakowa przez policjanta z psem 

służbowym. Zostaną również delegowani policjanci z adaptacji służbowej do pełnienia patroli 

pieszych na terenie Miłakowa. Pierwsze patrole przewidziane są w połowie maja.  

Ponadto odbył spotkanie z Prezesem Społecznej Straży Rybackiej w Miłakowie na temat 

współpracy pomiędzy policją a społeczną strażą rybacką. Współpraca będzie polegała na 

podejmowaniu wspólnych przedsięwzięć, celem zabezpieczenia terenów wodnych oraz 

przywodnych ze względu na akty wandalizmu i kłusownictwa.  

Na uwagę zasługuje fakt, że od początku 2018 r.  nie odnotowano przejawów demoralizacji  

i przestępczości nieletnich, co wynika z dobrej współpracy dzielnicowych z dyrektorami 

placówek oświatowych. Dzielnicowi przeprowadzają regularnie spotkania oraz pogadanki  

w szkołach. Jeżeli dochodziło do jakichś czynów popełnianych przez nieletnich to były one 

rozwiązywane na poziomie rozmowy z dzielnicowym. 

Przewodniczący Rady podziękował Kierownikowi Posterunku Policji w Miłakowie za 

przedstawienie sytuacji na terenie gm. Miłakowo. Dodał, że na wczorajszym wspólnym 

posiedzeniu komisji stałych powyższy temat również był omawiany. Poprosił o pytania. 

Stryjek M. zwrócił się z prośbą o możliwość wysłania patrolu w dniach 1-3 maja w godz. 8.00-

10.00 na teren miejscowości Warkałki, ponieważ grupa motocyklistów jeździ z nadmierną 

prędkością po drogach gminnych stwarzając duże niebezpieczeństwo. 

Zabłocki K. – w dniach 1-3 maja br. policjanci będą pełnili służbę przy obchodach Rocznicy 

Uchwalenia Konstytucji 3 Maja w Miłakowie. Zleci im zaobserwowanie terenów miejscowości 
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Warkałki. W dniu wczorajszym odbył również rozmowę z policjantami na temat  

motocyklistów i quadów, aby w szczególności zwrócili na nich uwagę.  

Proć R. zwrócił się z prośbą, aby patrole policji miały również na uwadze teren pieszo-

rowerowy po byłym torowisku w Miłakowie, ponieważ tam również jeżdżą motorami.   

Kuszpit H. - przy wjeździe na ul. Daszyńskiego postawiony jest znak 10 t., ale kierowcy 

samochodów ciężarowych nie stosują się do tego znaku. Codziennie ul. Daszyńskiego 

przejeżdża duża liczba samochodów ciężarowych. W związku z powyższym zwrócił się  

z prośbą o kontrolowanie tego procederu.   

Zabłocki K. - będzie miał to na uwadze. 

Przewodniczący Rady ze względu na brak dalszych pytań, przeszedł do kolejnego punktu 

obrad.  

 

Ad. 6 Podjęcie uchwał w sprawie: 

a) przyznania pierwszeństwa w nabyciu nieruchomości zabudowanej budynkiem 

użytkowym, na rzecz dzierżawcy budynku użytkowego; 

Smoliński M. – na podstawie art. 34 ust. 6 i 6a rada gminy może przyznać pierwszeństwo  

w nabywaniu lokali oraz budynków mieszkalnych i użytkowych stanowiących w całości 

przedmiot najmu lub dzierżawy na rzecz ich najemców lub dzierżawców.   

W związku z powyższym dzierżawcy działki nr 217/1 o powierzchni 0,0434 ha zabudowanej 

budynkiem gospodarczym wystąpili z wnioskiem do Burmistrza Miłakowa o sprzedaż 

powyższej działki w trybie bezprzetargowym.  

Przewodniczący Rady - na wspólnym posiedzeniu komisji stałych, zarówno Komisja Oświaty, 

Kultury, Sportu i Spraw Społecznych, jak i Komisja Budżetu, Finansów, Inwestycji  

i Remontów pozytywnie zaopiniowały uchwałę, jednogłośnie ją przyjmując. 

Przewodniczący Rady Miejskiej ze względu na brak pytań, przeszedł do głosowania.  

W wyniku głosowania stosunkiem głosów 13 – za, radni jednogłośnie podjęli uchwałę. 

 

b) przyjęcia Oceny zasobów pomocy społecznej za rok 2017 dla gminy Miłakowo; 

Łapczyk A. – nowym zadaniem gminy wynikającym ze znowelizowanego art. 16a ustawy  

o pomocy społecznej jest sporządzenie corocznie oceny zasobów pomocy społecznej. Jest to 

kolejny, szósty rok oceny.  

Ocena zasobów jest przygotowywana w oparciu o analizę lokalnej sytuacji społecznej  

i demograficznej. Niniejszy dokument obejmuje w szczególności infrastrukturę, kadrę, 

organizacje pozarządowe i nakłady finansowe na zadania pomocy i integracji społecznej – bez 
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względu na podmiot je realizujący i finansujący. Ocena zaś obejmuje rodzaje problemów oraz 

rozkład ilościowy osób i rodzin korzystających z pomocy społecznej. Niniejszy dokument jest 

materiałem obligatoryjnym. Opracowanie to zastępuje od 2012 r. wówczas opracowywany 

bilans potrzeb i środków. Ocena zawiera również zagadnienia związane z sytuacją 

demograficzną, lokalnym rynkiem pracy, oceną dostępu do lokali socjalnych oraz 

infrastrukturą gminną. Składa się on z czterech części: danych o sytuacji demograficznej  

i społecznej w gminie, danych o osobach i rodzinach korzystających z pomocy społecznej 

gminy, danych o zasobach pomocy społecznej oraz wskaźnika oceny. Na tej postawie 

przeprowadzona jest ocena zasobów, która stanowi rekomendacje do planowania budżetu na 

rok następny. Większość danych zawartych w ocenie pochodzą z ośrodka pomocy społecznej, 

jak również informację pozyskiwano z Referatu Finansowego, Referatu Gospodarki Terenowej 

Urzędu Miejskiego w Miłakowie oraz część informacji z systemu tj. Referat Spraw 

Obywatelskich. 

Przewodniczący Rady Miejskiej ze względu na brak pytań, przeszedł do głosowania.  

W wyniku głosowania stosunkiem głosów 12 – za, 1 –wstrzymujący radni podjęli uchwałę. 

 

c) zmiany w budżecie gminy Miłakowo na 2018 r.; 

Skarbnik Gminy Maśnik A. przedstawiła wszystkie zmiany w budżecie gminy, zgodnie  

z uzasadnieniem dołączonym do ww. uchwały. 

Przewodniczący Rady Miejskiej ze względu na brak pytań, przeszedł do głosowania.  

W wyniku głosowania stosunkiem głosów 13 – za, radni jednogłośnie podjęli uchwałę. 

 

Ad. 7 Interpelacje radnych; 

Przewodniczący Rady zapytał o interpelacje. 

Jurczak D. złożyła interpelację w sprawie wykonania przyłącza gazu ziemnego dla pięciu 

rodzin na ul. O. Wł. Włodyki nr 36 w Miłakowie, którzy zgłosili chęć przyłączenia się do ww. 

sieci. 

Przewodniczący Rady odczytał odpowiedź Burmistrza Miłakowa na interpelacje złożone na 

obradach XXXIX sesji zwyczajnej w dniu 28 marca 2018 r. 

Przewodniczący Rady przeszedł do kolejnego punktu obrad. 

 

Ad. 8 Zapytania, wolne wnioski; 

Przewodniczący Rady poprosił o pytania i wolne wnioski.  

Jurczak D. podtrzymuje w dalszym ciągu wniosek o odwołanie Gminnej Komisji 
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Rozwiązywania Problemów Alkoholowych w Miłakowie.  

W odpowiedzi na interpelację zostało dołączone sprawozdanie z realizacji budżetu GKRPA, 

gdzie po jego analizie okazało się, że komisja odbyła 10 posiedzeń dotyczących zwalczania 

narkomanii, a z innych materiałów wynika, że w 2018 r. w gminie nie ma ani jednej rodziny 

czy osoby z problemem narkomanii. W roku ubiegłym i kolejnym było tylko po jednej osobie 

uzależnionej od narkotyków.  

Usługa archiwizacji kosztowała komisję 500 zł, gdzie dokumentacja komisji z 2015 i 2016 roku 

stanowiła zaledwie dwa akta. 

Natomiast szkolenie, w którym uczestniczyło 17 osób tj. przedstawiciele policji, pracownicy 

ośrodka pomocy społecznej wyniosło komisję 4.700 zł, gdzie członkami zespołu 

interdyscyplinarnego są te same osoby co w GKRPA. 

Ponadto odbyło się 29 posiedzeń komisji dotyczących nadużywania alkoholu, 

a z przedstawionych dokumentów wynika, że tak naprawdę problem z alkoholem mają tylko 

trzy rodziny.  

Uważa, że mieszkańcy powinni być informowani o działaniach jakie są planowane w danym 

roku i w co ewentualnie mogą się zaangażować.  

Jankowski R. – jako przewodniczący GKRPA chciałby odpowiedzieć na zarzuty radnej 

Danuty Jurczak, ponieważ radna będąc wcześniej w Gminnej Komisji Rozwiązywania 

Problemów Alkoholowych nie zna zasad zwoływania posiedzeń ww. komisji. Jeżeli uważa, że 

spotkania dotyczące narkomanii odbywają się tylko z rodzinami uzależnionymi to świadczy o 

Jej braku znajomości ustawy o wychowaniu w trzeźwości i narkomanii czy też zakresu 

działania narzuconego przez PARPA.  

Spotkania komisji w sprawie narkomanii dotyczą również podejmowania działań 

profilaktycznych. W zeszłym roku GKRPA wspólnie z parafią w Miłakowie zorganizowała 

koncert zespołu hip-hop. Osoby z zespołu miały problem z narkomanią i poprzez swój koncert 

pokazały, że można żyć bez narkotyków i uzależnienia. Takich koncertów odbyło się kilka  

i spotkania komisji dotyczyły m.in. ich organizacji. Ponadto rozstrzygnięcie wniosków 

złożonych m.in. przez szkołę również wymagały zwołania posiedzenia komisji. Szkoła 

cyklicznie organizuje dla młodzieży spotkania z osobami uzależnionymi od narkotyków.  

Odnośnie szkoleń członków GKRPA poinformował, że PARPA narzuca na GKRPA 

przeprowadzenie szkoleń dla osób, które wykonują zawód związany z profilaktyką uzależnień 

od alkoholu czy narkomanii tj. pedagodzy szkolni, pracownicy MOPS-u czy dzielnicowi.  

W związku z powyższym podjęto decyzję o przeprowadzeniu szkolenia dla szerszej liczby osób 

tj. pedagodzy szkolni, pracownicy MOPS-u, aby byli oni na bieżąco z przepisami.  
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W 2017 r. GKRPA skierowała 10 wniosków do sądu o zmotywowanie osób uzależnionych od 

alkoholu o zaprzestanie spożywania. Wszystkie wnioski zostały pozytywnie zatwierdzone 

przez sąd i wydano postanowienia o leczeniu odwykowym.  

Radna Danuta Jurczak kieruje zarzuty przeciwko obecnej komisji, ale sprawdzając dokumenty 

z lat wcześniejszych kiedy to Ona była członkiem komisji alkoholowej, to z dokumentacji 

wynika, że wówczas nie były podejmowane takie działania jak obecnie. Uważa, że radna 

powinna wrócić do działań jakie sama podejmowała, a później powinna zarzucać innym brak 

profilaktyki. 

Przewodniczący Rady przerwał dyskusję. Uważa, że jeżeli radna chce zgłębić wiedzę 

odnośnie działań profilaktycznych komisji powinna spotkać się z członkami GKRPA, wówczas 

uniknie się niejasnych i rozbieżnych informacji.  

Jurczak D. poprosiła Kierownika Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej o wyjaśnienie 

informacji, które są zawarte w ocenie zasobów pomocy społecznej.  

Łapczyk A. – być może wystąpił błąd, co na pewno sprawdzi i wyjaśni, ale część danych  

w dokumencie pochodzi z systemu informatycznego.  

Kuszpit H. zgłosił uwagi do zakupu wiaty przystankowej na ul. Daszyńskiego.  

Smoliński M. poinformował, że dla radnych zostały przedstawione rysunki poglądowe wiaty 

przystankowej. Natomiast w wiacie przystankowej kupowanej przez gminę nie jest 

przewidziane ogrzewanie, tylko oświetlenie LED.  

Kuszpit H. zapytał czy po zakupie zamiatarki gmina nie będzie zatrudniać pracowników 

interwencyjnych.  

Smoliński M. - dla części pracowników kończą się umowy. 

Kuszpit H. uważa, że zatrudniając pracowników interwencyjnych gmina nie ponosi kosztów, 

ponieważ są oni kierowani przez Urząd Pracy.   

Skarbnik - przy zatrudnieniu pracowników interwencyjnych gmina ponosi bardzo duże koszty 

tj. 50/50, a przy zatrudnianiu pracowników w ramach robót publicznych gmina pokrywa część 

składek. Owszem Urząd Pracy w części refunduje środki za zatrudnianie pracowników, ale nie 

jest tak, że zatrudnienie ww. pracowników jest bez kosztowe. 

Dubis M. uważa, że jeżeli pracownicy nie będą zatrudniani w ramach robót publicznych czy 

interwencyjnych to przyjdą do MOPS-u po zasiłek, wówczas gmina również poniesie koszty.  

Jurczak D. zapytała w czyich zasobach będzie zamiatarka, Spółki czy gminy. 

Smoliński M. – w zasobach urzędu. Zakup zamiatarki nie rozwiązuje wszystkich problemów. 

Służyć ona będzie do zamiatania ulic i chodników, a pracownicy będą potrzebni np. do 

remontów czy przekładania bruku.  W Miłakowie doszły nowe ulice wyłożone z polbruku tj. 
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na górnym osiedlu, gdzie pracownicy fizycznie nie są w stanie ich wysprzątać.  

Ponadto zgłosił problem z pracownikami, ponieważ część ich spożywa alkohol i należy ich 

pilnować.  

Przewodniczący Rady podziękował za wyjaśnienia. Remont Posterunku Policji w Miłakowie 

wykonali właśnie pracownicy interwencyjni zatrudnieni w Urzędzie Miejskim w Miłakowie. 

Nagraba A. jako Przewodniczący Komisji Budżetu zapytał czy gminę będzie stać na takie 

wydatki jak zakup wiaty przystankowej czy zamiatarki tym bardziej, że w gminie 

prowadzonych jest bardzo dużo inwestycji.    

Smoliński M. – w budżecie gminy na 2018 r. było zaplanowane 30 tys. zł na zakup zamiatarki, 

ale po weryfikacji rynku kwota jaka została zaplanowana nie jest wystarczająca na zakup 

dobrego sprzętu. Prezentowana zamiatarka na zdjęciu w chwili obecnej ma przejechane 

zaledwie 300 km i przepracowane 275 godzin mimo, że ma 15 lat ma roczny przebieg i część 

rzeczy wymienionych. Jest to bardzo dobry sprzęt firmy Kaercher z japońskim silnikiem 

Kubota. Koszt rocznego utrzymania i przygotowania do sezonu wyniesie w granicach 2-3 tys. 

zł. Zlecenie sprzątania ulic firmie zewnętrznej, podobnie jak w sąsiednich gminach wyniosłoby 

gminę o wiele więcej środków. Gmina zaoszczędziła na okresie zimowym i w to miejsce jest 

okazja, aby zainwestować środki w zamiatarkę. Natomiast na zakup wiaty przystankowej 

planowano w budżecie gminy kwotę 50.000 zł, ale należy zwiększyć środki.  

Skarbnik odnośnie obaw radnego Andrzeja Nagraby dodała, że w budżecie gminy nie jest 

zwiększany deficyt ani nie jest wprowadzane nowe zadanie. Jest to zadanie wykonywane  

w ramach budżetu, który posiadamy, czyli na zasadzie przesunięcia środków. Powyższe zadania 

inwestycyjne zostały wprowadzone do budżetu uchwałą Rady Miejskiej, a kwoty brakujące,  

o których wspomniano wyżej pochodzą z wydatków bieżących z dróg. 

Kuszpit H. uważa, że jeżeli pracownicy interwencyjni spożywają alkohol w godzinach pracy 

to po co ich zatrudniać. Wówczas w to miejsce należy zakupić zamiatarkę.  

Smoliński M. – jeżeli ich się pilnuje to oni pracują.  

Przewodniczący Rady – pracownicy interwencyjni muszą być zatrudniani w gminie, ponieważ 

wykonują oni ogrom pracy. 

Smoliński M. – część pracowników jest bardzo pracowita i uczciwa.  

Opoka Z.  zapytał o wykonawcę projektu termomodernizacji Miłakowskiego Domu Kultury, 

ponieważ będąc wczoraj w budynku zauważał odkrytą rurę wentylacyjną, która szpeci 

wyglądem. Po rozmowie z dyrektorem Miłakowskiego Domu Kultury dowiedział się, że rura 

już zostanie. Zapytał z kim był konsultowany projekt. Owszem inwestycja jest 

dofinansowywana, ale gmina również ma w niej swój wkład własny. 
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Ponadto dowiedział się, że będzie zrywana elewacja budynku, która była robiona kilka lat temu 

oraz będą wymieniane okna.    

Smoliński M. – projekt wykonał projektant uprawniony, wyłoniony w postępowaniu. 

Opoka Z. zapytał czy projekt był konsultowany z urzędem. 

Smoliński M. - odbywały się spotkania pracowników urzędu, w których uczestniczyła dyrektor 

Miłakowskiego Domu Kultury z projektantem. 11 maja br. ustalone jest kolejne spotkanie, a po 

za tym odbywają się narady na budowie.  

Dodatkowo są powołani inspektorzy, którzy zajmują się nadzorem. Jeżeli okaże się, że są jakieś 

sprawy do wyjaśnienia, to wówczas załatwia się je na budowie, a nie z radnymi.    

Jurczak D. - chodzi o nadzór, bo później może być za późno. 

Smoliński M. uważa, że nie jest za późno, bo dopiero jest początek budowy.  

Przewodniczący Rady dodał, że jeżeli jest wykonywana inwestycja, to najpierw jest określany 

zakres prac, na podstawie którego opracowywana jest dokumentacja, która zatwierdzona jest 

przez osoby uprawnione. Dopiero wtedy wykonywana wg tej dokumentacji jest inwestycja. 

Smoliński M. – nie chce, aby radni wchodzili na budowę i mówili wykonawcy co mają robić.  

Przewodniczący Rady uważa, że uwaga radnego była cenna. 

Opoka Z. – wczoraj nie był na budowie tylko w budynku domu kultury. 

Smoliński M. – część budynku domu kultury, na którym trwa budowa jest przekazana 

wykonawcy.  

Dodał, że wykonawca wchodząc na budowę rozpoczyna prace. Posiada projekt, który dostał od 

zleceniodawcy czyli od urzędu, został on wykonany przez uprawnionego projektanta. W trakcie 

remontu co jakiś czas są organizowane narady według potrzeb. Jeżeli wychodzą jakieś 

rozbieżności lub niejasności to rozmowy są prowadzone na budowie przez osoby do tego 

uprawnione tj. inspektor nadzoru, kierownik budowy, projektant i zleceniodawca. Projekt 

budynku miał być zakończony w grudniu, a został oddany w marcu, ponieważ ciągle 

wychodziły jakieś niejasności. Są to budynki które ciągle pracują. Gmina nie posiada 

inwentaryzacji budynku czy dokumentacji. Pewne rzeczy jak przy każdej budowie należy 

przeprojektować w trakcie budowy.     

Przewodniczący Rady - uwagi radnego Zbigniewa Opoki należy wziąć pod uwagę, ponieważ 

może zdarzyć się sytuacja, że komuś może coś ujść uwadze.   

Opoka Z. powrócił do inwestycji termomodernizacji hali sportowej w Zespole Szkolno-

Przedszkolnym w Miłakowie, gdzie później okazało się, że zastosowane technologie nie 

sprawdziły się.    

Zabiełło J. dodała, że wentylacja nie jest jeszcze spięta. Nie będzie to tak, że nie będzie można 
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zakryć tej rury wentylacyjnej. Są to początkowe prace. Gmina zna sprawę i cały czas monitoruje 

inwestycję. 

Smoliński M. zwrócił się z prośbą, aby nie oceniać inwestycji na początku.  

Nagraba A. dodał, że wczoraj również był z radnym Zbigniewem Opoką w budynku domu 

kultury i słyszał jak wykonawca mówił, że gmina chcąc zakryć tę rurę musiałaby dopłacić 100 

tys. zł i wykonać to we własnym zakresie. Uważa, że gminę nie jest stać na takie wydatki. 

Ponadto wykonuje się kolejną elewację budynku, gdzie powinno się wykonać podłogę czy sufit 

na Sali Widowiskowej w Miłakowskim Domu Kultury.   

Smoliński M. nie robi się podłogi, bo ona nie była dofinansowana i nie wchodziła w zakres 

wniosku.  

Przewodniczący Rady należy zdać sobie sprawę, że przy takich projektach są roboty 

kwalifikowane i nie kwalifikowane, gdzie kwalifikowane wchodziły w zakres projektu, na 

który można było otrzymać dofinansowanie. W przypadku gdy w trakcie wyjdą roboty nie 

kwalifikowane, a będą konieczne do zrobienia to radni się spotkają i będą musieli znaleźć na 

to środki i zrobić przesunięcie, aby niezbędne prace wykonać. 

Nagraba A. w przypadku ścieżki dydaktycznej przy jeziorze Mildzie było wszystko omówione 

oraz pokazane na projekcie i pytań nie ma do dzisiaj, podobnie było przy budowie placu zabaw.   

Smoliński M. uważa, że wymienione przez radnego inwestycje różnią się od tej obecnie 

wykonywanej w Domu Kultury.  

Przewodniczący Rady – radni mają prawo pójść i zobaczyć inwestycję, a w razie jakichś uwag 

zgłosić je. Obecne zmiany w ustawie o samorządzie gminnym, które będą miały zastosowanie 

od nowej kadencji będą upoważniały radnych do wszelkich kontroli.  

  

Ad. 9 Zamknięcie obrad. 

Wobec braku kolejnych postulatów, Przewodniczący Rady zamknął obrady XL sesji 

zwyczajnej Rady Miejskiej w Miłakowie o godz. 11.10.  
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